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Adresetiket

QR-code
Deze code verbindt direct 
met de website van de 
fietsersbond.

Fietscontrole-acties
De acties zijn zeer succesvol verlo-
pen. Dit jaar hielden we in oktober 
en november maar liefst vier keer 
op zaterdag een fietscontrole-actie. 
Net als vorig jaar in Papendrecht, 
Dordrecht en Alblasserdam, en dit 
jaar ook weer in Zwijndrecht. 

Bij elke actie was het de hele dag een 
komen en gaan van mensen, ook enkele 
wethouders uit de betrokken gemeenten 
hebben hun fiets laten controleren. In elke 
gemeente zijn rond de 90 fietsen gecon-
troleerd, alles bij elkaar zijn dat er bijna 
400. Waar de acties zich vooral goed voor 
lenen is om uitgebreid met het publiek 
het gesprek aan te gaan over de situatie 
voor de fietser in de regio. De resultaten 
daarvan gebruiken we weer in onze con-
tacten met de gemeente.
Anders dan voorgaande jaren hebben we 
niet alleen naar de verlichting gekeken. 
Net als in de Mobiliteitsweek kijken we nu 
de hele fiets na: is de bandenspanning 
goed, staat het zadel op hoogte, zit de 

fietsbel op de goede plaats. Steeds vaker 
werkt de verlichting op batterijen of is de 
verlichtingsunit geïntegreerd in het frame. 
Na de controle kreeg iedere deelnemer 

een knuffel van Vinnie Veilig. Meer foto’s 
hiervan zijn te vinden op de website:
www.drechtsteden.fietsersbond.nl.

2014, wie helpt er mee?
We hebben een in 2013 een inten-
sief jaar achter ons. Met het Duur-
zaamheidscafé in februari over fiet-
sen, met bijdragen van Kevin Mayne 
(European Cycle Federation) en 
Ineke Spapé (bureau SOAB) hebben 
we een bijdrage geleverd aan een 
toekomstgericht fietsbeleid, bruik-
baar bij de opstelling van de verkie-
zingsprogramma’s van dit jaar. 

Ook hebben we een bijdrage geleverd aan 
de literaire avond van Rond uit Dordrecht, 
de fietsvierdaagse, met fietsliteratuur 
in de hoofdrol. Dit jaar zijn er nogal wat 
gemeentelijke beleidsplannen waaraan 
we een bijdrage hebben geleverd, vooraf 
of door middel van een inspraakreactie. 
Net als andere jaren hebben we de no-
dige gemeentelijke herinrichtingsplannen 
beoordeeld van allerlei verkeerssituaties. 

Ook de fietscontrole-acties waren een 
groot succes. En zo waren er nog meer 
activiteiten te noemen.

Ook in het volgend jaar gaan we er weer 
flink tegenaan. 20�4 is een verkiezings-
jaar. In februari besteden we aandacht 
aan de verkiezingsprogramma’s. Na de 
verkiezingen 
van de nieuwe 
gemeenteraden 
en de vorming 
van colleges 
zullen we het 
belang van 
goede fietsvoor-
zieningen onder 
de aandacht 
brengen. Verder 
zullen we de 
gemeentelijke 

verkeersplannen weer van commentaar 
voorzien. En natuurlijk organiseren we 
weer de fietscontroleacties. Wilt u hieraan 
meehelpen? U bent van harte welkom. 
Lobbywerk, organiseren acties, meehel-
pen in de kraam of fietsen controleren, er 
is van allerlei werk te doen. 

Interesse? 
Meldt u aan bij Drechtsteden@fietsers-
bond.nl, of bel een van de contactperso-
nen: zie colofon. 
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Landbouwweg Dordrecht  
gevaar voor fietsers

bruikmaken van de smalle Wieldrechtse 
Zeedijk. Tijdens de demonstratie werd 
ook nog eens duidelijk dat het probleem 
niet alleen ligt bij de doortrekking van de 
Landbouwweg, maar ook bij de kruising 
van de Wieldrechtse Zeedijk en de Rijks-
straatweg.

Politici is gevraagd om met het inzicht dat 
zij nu hebben gekregen een pasklare op-
lossing te bedenken waardoor de bedrijfs-
voering niet in gevaar komt en tegelijk de 
Wieldrechtse Zeedijk en de Rijksstraatweg 
een aantrekkelijke en veilige fietsroute 
blijft.

3 tot 6 juni: 
Ronduit Dordt
Ook in 2014 is er van 3 tot 6 juni 
weer Rond Uit Dordrecht, de fiets-
vierdaagse van Dordrecht en om-
streken. 

In 20�3 werd deze voor het eerst geor-
ganiseerd, met veel succes. Op 4 juni is 
de literaire avond. Heeft u belangstelling, 
kijk dan op de website: www.ronduitdor-
drecht.nl

Verkeersplan Binnenstad Dordrecht
Op 26 november werd het  Ver-
keersplan Binnenstad in de ge-
meenteraad van Dordrecht bespro-
ken. Veel aandacht ging uit naar 
het voorstel om de fiets te gast toe 
te laten in het kernwinkelgebied, 
net als in veel andere steden al het 
geval is. 

Helaas heeft dit voorstel het niet gehaald. 
Helaas vreesden de raadsleden de hufte-
righeid van een aantal fietsers, waarmee 
de veiligheid van het winkelend publiek 
in gevaar zou komen. De raad wil, dat er 
wel meer mogelijkheden komen om de 
Voorstraat dwars over te steken, bijvoor-
beeld bij het stadhuis en de Pelserbrug. 
Dit voorstel moet nog nader worden uit-
gewerkt.

Wij pleiten er voor om de fietser wel als 
‘te gast’ toe te laten. De ervaring in ande-
re steden leert, dat fietsers zich automa-
tisch aan de omstandigheden aanpassen 
en voetgangers voldoende ruimte geven. 
Als het echt drukker is op straat, wordt er 
automatisch niet gefietst. De enkeling die 
hufterig gedrag vertoont, doet dat nu ook 
al. Juist als fietsen alleen op doorsteekjes 
en op bepaalde tijden wel mag en verder 
niet, gaan fietsers dit als een recht be-
schouwen en gaan ze er vanuit, dat de 

voetgangers maar opzij moeten gaan, wat gevaar-
lijke situaties kan opleveren. Ook voor ouderen die 
moeilijk ter been zijn en geen lange einden kun-
nen lopen kan het aantrekkelijk zijn om op rustige 
tijden met de fiets toch dichtbij de winkels in de 
binnenstad te kunnen komen. 

Met de andere voorstellen uit het Verkeersplan 
Binnenstad is wel ingestemd. Dat betekent dat op 
termijn de hele �9de-eeuwseschil een 30-kilome-
terzone wordt.

Klachten? 
Meld ze op

Op 30 november werd door de LTO 
een demonstratie verzorgd over de 
problemen die zij ervaren met hun 
bedrijfsvoering. Al jaren wordt er 
gesproken over het doortrekken van 
de Landbouwweg tot aan het begin 
van de Wieldrechtse Zeedijk. Daar 
was ook geld voor gereserveerd. 

Maar de gemeenteraad besloot onlangs 
om die ergens anders te besteden: vooral 
aan de rotonde Groene Zoom. Gevolg is 
nu dat de Landbouwweg mogelijk niet 
wordt doorgetrokken. Boeren blijven dan 
met hun grote landbouwvoertuigen ge-

Wij pleiten er voor om de fietser wel als ‘te gast’ toe te laten. 
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Reconstructie Ringdijk Zwijndrecht
Er is in de zomermaanden hard ge-
werkt aan de Ringdijk en het resul-
taat ziet er glimmend uit. Voetpaden 
zijn grotendeels vervangen door 
fietspaden en kruispunten zijn op-
nieuw ingericht. Kritiek blijft moge-
lijk, maar bij voorafgaande bespre-
kingen in de klankbordgroep bleek 
dat de mogelijkheden beperkt zijn. 

Zo is de rijbaan ter hoogte van het Veer-
plein wel erg smal voor gecombineerd 
auto-fietsverkeer. Gelukkig ziet het er daar 
ook erg smal uit, zodat de hoop is dat er 
ook voorzichtiger gereden wordt, zie foto. 
Wat we niet hadden voorzien is dat de 
fietspaden op de vroegere trottoirs hun 
steile stoepranden zouden behouden. Die 
zijn voor fietsers wel erg weinig ‘verge-
vingsgezind’.

De niet zo assertieve fietser die liever on-
der aan de dijk fietst (langs de Onderdijkse 
Rijweg) heeft te maken met een fikse 
omweg (Emmastraat-JW Frisostraat). 

We hebben daar aandacht voor gevraagd 
maar er was voor verbetering geen plaats 
in het budget. Gelukkig vond een creatieve 
geest een ander potje, want zoals te zien 

op de volgende foto is de oplossing in de 
vorm van een kortsluiting nabij...

Brug over rotonde  
Groene Zoom Dordrecht
Er moet toch een ongelijkvloerse kruising komen op de rotonde Groene 
Zoom-Hastingsweg. Tijdens de algemene beschouwingen heeft de ge-
meenteraad dat besloten. Een ongelijkvloerse kruising kost minimaal 
4,5 miljoen euro, waarmee dan alleen dit knelpunt wordt opgelost. 

De raad vindt dit nodig, omdat op deze roton-
de de meeste ongevallen zijn gebeurd: 9 on-
gevallen de laatste vijf jaar, waarvan vijf met 
letsel. De Fietsersbond vindt, dat de gemeen-
te zijn geld beter anders kan inzetten. Dat wil 
niet zeggen dat er niets aan de rotonde moet 
worden verbeterd. Maar dat kan een stuk 
goedkoper. Met betere aanrijroutes en betere 
signalering kan er al veel worden verbeterd. 
Ook kan er worden gezorgd dat fietsers een 
andere route nemen. De fietsers richting 
scholen Groene Zoom kunnen bijvoorbeeld 
over de fietsverbinding tussen Amazone en 
het fietspad langs de Randweg worden geleid. 
Dan moeten wel de hinderlijke hekken die er 
nu staan worden weggehaald. 

Daarmee komt dan geld beschikbaar voor 
andere knelpunten, want ook op andere 
kruispunten bestaan gevaarlijks situaties. 
Bijvoorbeeld de oversteek Patersweg-Karel 
Doormanweg over de Laan der VN, of het 
verlengen van het half aangelegde fietspad 
langs de Karel Doormanweg tot aan het 
Admiraalsplein. Ook met meer vrijliggende 
fietspaden en betere rode markeringen kan 
er nog het nodige aan Dordtse fietspaden 
worden verbeterd.

Na de controle kreeg iedere deelnemer een knuffel van Vinnie Veilig en natuurlijk 
een Terugtrapper mee. 
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Colofon
De Fietsersbond komt op voor belangen 
van fietsers in Nederland en zet zich in 
voor meer en betere mogelijkheden. Adres-
wijzigingen via het landelijk secretariaat.
Landelijk secretariaat: 
Tel. 030 - 29� 8� 7�, e-mail info@fietsers
bond.nl, internet: www.fietsersbond.nl 
Secretariaat afdeling Drechtsteden 
Hein de Bruin, tel. 078 - 6�9 88 22
e-mail drechtsteden@fietsersbond.nl
internet: www.fietsersbond.nl/drechtsteden
Twitter:  @fbdrechtsteden
Facebook:  facebook.com/
  FietsersbondDrechtsteden
Contactpersonen
Alblasserdam: 
Henk Rotteveel, tel. 078 - 699 00 69
e-mail alblasserdam@fietsersbond.nl
Dordrecht: 
Niek Fraterman, tel 078 - 6�6 73 58
e-mail dordrecht@fietsersbond.nl
HI Ambacht 
Hein de Bruin, tel. 078 - 6�9 88 22
e-mail zwijndrecht@fietsersbond.nl
Papendrecht: 
Nico van Delft, tel. +3� 620525592
e-mail papendrecht@fietsersbond.nl
Sliedrecht:   vacant     
e-mail sliedrecht@fietsersbond.nl    
Zwijndrecht:
Hein de Bruin, tel. 078 - 6�9 88 22
e-mail zwijndrecht@fietsersbond.nl
Klachten over gebreken aan wegdek of 
fietspad melden via de website van de 
gemeente of via tel. �4 - 078
alleen Sliedrecht �4 - 0�84

Aan deze Terugtrapper werkten mee: 
Wim Aanen, William Nederpelt, Hein de 
Bruin, Rien Val en Ria Besjes. 

Zinnige mensen en  
projectontwikkelaars

Nieuw fietsbeleid 
Dordrecht
Een jaar geleden besloot de ge-
meenteraad dat er een nieuw, 
aangescherpt fietsbeleid moest 
komen in Dordrecht. Intussen 
ligt er een voorstel voor het 
nieuwe beleidsplan. 

Ook de Fietsersbond heeft in de 
voorbereiding een belangrijke bijdra-
ge geleverd met onder meer voor-
stellen voor nieuwe fietspaden en de 
aanpak van belangrijke knooppunten. 
Binnenkort wordt het voorstel aan de 
gemeenteraad aangeboden. 

Minimaal 400 ongelukken
De verkeersveiligheid neemt de laatste jaren gelukkig steeds toe. Vooral 
voor automobilisten wordt het steeds veiliger. Een grote uitzondering 
daarop vormen fietsers. 

Daarom heeft de minister van Infra-
structuur en Milieu, M. Schultz met de 
Vereniging van Nederlandse gemeenten 
afgesproken dat elke gemeente vóór � 
januari een plan van aanpak Veilig fietsen 
moet hebben: Bekend is bijvoorbeeld dat 
er tussen 2008 en 20�2 bijna 400 onge-
lukken met fietsers zijn geregistreerd in 
de Drechtsteden. Er is vanwege de slechte 
registratie wel veel kritiek op de kwaliteit 
van die cijfers. Dit is zeer waarschijnlijk 
nog maar het topje van de ijsberg. Op 28 
november is dit uitgebreid besproken op 
een informatiedag van het ROV Zuid-Hol-
land dat voor ambtenaren, politici, wet-
houders, politie en belangenorganisaties in 
Weizigt was georganiseerd.

Al die 400 ongelukken zijn terug te vinden 
op de webtool van het Fietsberaad: op de 
site fietsongevallen.oververkeer.nl. In de 
Drechtsteden wordt door DTV consultants 
gewerkt aan een gemeenschappelijk ka-
der. Daarnaast zullen er, per gemeente, 
voorstellen worden gedaan over maatre-
gelen. In december wordt er per gemeente 
een bijeenkomst georganiseerd over de 
veiligheidssituatie. Aan de hand van een 
checklist zal besproken worden, welke on-
veilige elementen er zijn en dus verbeterd 
moeten worden.

In het radio-� journaal ging het op 22 
november over parkeergarages die 
veel minder gebruikt worden dan de 
exploitant had gehoopt en verwacht. 
Die exploitant is meestal de gemeente 
en die heeft daarmee een financieel 
probleem. De bewuste uitzending kwam 
uit Papendrecht. Daar is een paar jaar 
geleden een nieuw winkelcentrum 
geopend met twee parkeergarages. 
De bezetting daarvan is nog geen 50%. 
Eén parkeergarage was dus voldoende 
geweest. Omdat vlak buiten het 
winkelcentrum gratis geparkeerd kan 
worden, maken bezoekers die met de auto 
komen daar dankbaar gebruik van.

Maar wacht eens… dat nieuwe 
winkelcentrum in Papendrecht: hebben 
‘wij’ van de Fietsersbond ons daar 
indertijd niet over opgewonden omdat er 
niet voorzien was in een fietsenstalling? 
‘Vergeten’, wilde het gerucht. Maar dat 
blijkt niet te kloppen: het is nog veel erger. 
Het winkelcentrum is gebouwd onder 
supervisie van een projectontwikkelaar 
die niet verwachtte “dat er één ‘zinnig’ 
mens met de fiets boodschappen 
gaat doen.” En toen schijnt er een 
Papendrechtse ambtenaar geweest te 
zijn die hiernaar geluisterd heeft. Die is 
later weliswaar ontslagen, maar toen 
was het winkelcentrum al onherstelbaar 
verminkt. En de gemeente had de man 
alleen het project laten ontwikkelen, niet 
laten exploiteren, dus die zat zelf met 
de lege parkeergarages en het gat in de 
begroting. 
Nu is er, wat mij betreft, nog wel 
perspectief voor Papendrecht en het 
winkelcentrum. Heel simpel: als er van de 
twee winkelcentra één permanent leeg 
staat, kan die gebruikt worden om er een 
mooie fietsenstalling in te maken. Levert 
wat minder op dan geparkeerde auto’s 
- want hij wordt natuurlijk gratis - maar 
dan is er wel een probleem opgelost. 
En, heb ik zojuist geleerd: “fietsers zijn 
de belangrijkste groep kopers voor de 
ondernemers in de binnenstad.” Goed 
voor de economie dus, zo’n fietsenstalling, 
goeie investering!

Wat minder rooskleurig zie ik de toekomst 
in van  projectontwikkelaars. Of het 
voor de hele beroepsgroep geldt, weet 
ik niet, maar in ieder geval vrees ik het 
ergste voor de man die ze in Papendrecht 
hadden ingehuurd. Als je zo wereldvreemd 
bent (geworden) dat je alleen maar in 
vier wielen - of meer - kunt denken, is 
het misschien beter je beroepshalve tot 
autosnelwegen te beperken. Daar komt 
inderdaad geen zinnig mens op de fiets.

Siekel


